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további részletek a 11. oldalon

Következő számunk 2025. június 11-én jelenik meg.

Kellett egy birtok, egy kis terület, ahol gazdálkodha-
tunk, ahová nem szűrődik be a város zaja – így kezdő-
dött Klepácsék kisfakosi története. A Damjanich utcá-
ban több évtizede művelik, gondozzák, csinosítják a 
kis birodalmukat, munkájuk eredménye pedig ellátja 
a családot.

Papi jelmondatom mélyen össze-
függ Pünkösd üzenetével: „Min-
denkinek mindene lettem, hogy 
mindenkit üdvözítsek. Mindezt 
az evangéliumért teszem, hogy 
nekem is részem legyen benne.” 
(1Kor 9,22–23)
7. oldal

A Kanizsa Csillagai együttes 1993-
ban alakult nagykanizsai oláh és 
beás cigány fiatalokból. Az együt-
tes felállása azóta nem változott  
– hangsúlyozta Horváth Zoltán.

ÉRDEKES EMBEREK 101. VASÁRNAP OSZTÁLYOZÓ
Az FC Nagykanizsa labdarúgói 
az NB III Észak-keleti ligájának 
bajnokával, a Karcagi SE-vel 
mérkőzhetnek.

2015-ben alapította meg a Király 
Női Klubot Némethné Dr. Ignácz 
Andrea, a Király Gyógyszertár 
vezetője. A cél az volt, hogy köze-
lebb kerüljenek az emberekhez.

A SZÁLAK ÖSSZEFUTNAK

8-9. OLDAL 13. OLDAL 10. OLDAL

A 40 napirend ellenére meglepően rövidre sikerült a májusi, 
soros közgyűlés. Ebben egyébként az is közrejátszhatott, hogy 
Kövér László házelnök 17:00-kor tartott nem sajtónyilvános fóru-
mot Nagykanizsán, míg a Vasemberházban 14:00-kor kezdtek a 
frakciók. Mindezek ellenére, fontos döntésekben nem volt hiány, 
igazi vita azonban csak egyszer alakult ki.

Felvonulással, koncertekkel, táncos produkciókkal és a  
Dancing with Nagykanizsa vetélkedővel is várják május utolsó 
napjaiban az érdeklődőket. A csaknem ezer fellépőt megmoz-
gató kétnapos rendezvény szombat este tűzijátékkal és éjsza-
kába nyúló zenés programokkal zárul.

részletek a 2. oldalon

KÖZGYŰLÉSI 
SOROK

TÁNC KARNEVÁL

folytatás a 5. oldalon

archív fotó

fotó: Horváth Zoltán
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2 KANIZSA ÚJSÁG KÖZÉLET

akkor most ki is hozott politikai 
döntést?

Érdekesség, hogy a történtek 
után a helyi Fidesz a közösségi 
oldalán nem reflektált semmit, 
ellenben az ÉVE több videót is 
szentelt ennek a vitának, vala-
mint az emlegetett lakástörténe-
tet pontokba szedve is közölte, 
íme egy részlet:

„Balogh László szerint Ő nem 
hozott politikai döntést. Akkor 
minden csak a véletlen műve...

• 2018. október – A család 
mindkét tagja felmondott erdélyi 
munkahelyén.

• 2018. november – A család 
Nagykanizsára költözött Románi-
ából. A családfő Cseresnyés Péter 
közvetlen munkatársa lett az Or-
szággyűlés Hivatala alkalmazásá-
ban.

• 2018. december 12. – Nagy-
kanizsa Megyei Jogú Város Önkor-
mányzata meghirdette az önkor-
mányzati bérlakások pályázatát, 
amelyre a család is jelentkezett.

• 2019. január 3–31. – A pá-
lyázatok benyújtási időszaka. A 
pályázati feltételek között sze-
repelt, hogy csak nagykanizsai 
lakcímmel rendelkező személyek 
pályázhatnak, így a jelentkezés 
időpontjában a családnak már 
nagykanizsai lakcímre be kellett 
jelentkeznie, munkahellyel kellett 
rendelkeznie.

• 2019. február – A beérkezett 
pályázatok feldolgozása megtör-
tént.

• 2019. március 11. – A Balogh 
László vezette Humán Bizottság 
zárt ülésen, a 28/2019. (III. 11.) 
számú határozatával döntött a 

bérlők kijelöléséről. A család az 
önkormányzati lakást megkapta.”

A közgyűlés tényleges dön-
tései kapcsán, az új ciklus szo-
kásaihoz híven, másnap tartott 
sajtótájékoztatót Horváth Jácint. 
A város jövőjét tekintve, kieme-
lendő az új ipari park telekhatá-
rainak módosítása. Erre a leendő 
értékesítés miatt volt nagy szük-
ség, hiszen nagy az érdeklődés. 
Szintén komolyabb vita nélküli, 
de sokakat érintő, fajsúlyos dön-
tés volt az óvodai átcsoportosítás. 
A határozat alapján két óvodát 
be kell zárnia a városnak, de az 
átcsoportosításokkal biztosítani 
tudják, hogy egyetlen szakem-
ber se veszítse el az állását. A 
témában a polgármester hang-
súlyozta: az elmúlt öt évben 
mintegy 400 fővel csökkent a 
gyerekszám, emiatt több nagy 
intézmény is mindössze két cso-
porttal mehetett volna tovább, 
ezt a luxust pedig nem bírja el a 
város. A döntés előtt kikérték az 
érintettek szakvéleményét, így 
elkészült egy javaslat, ami alap-
ján a gyermekek másik óvodába 
kerülnek. – Két óvodát érint az 
átalakítás: a Csokonai utcában a 
Kertvárosi Óvodát, ahol már csak 
két csoport működhetne a jövő 
évben. Itt az Attila és a Rózsa óvo-
da fogja ellátni az ő helyét, hiszen 
mindkettőben van üres csoport-
szoba. A Rozgonyi úti óvodában, 
szintén az ötcsoportos létesít-
ményben már csak kettő tudna 
működni a következő tanévben. 
Ezt pedig a Corvin utcában tud-
juk átcsoportosítani, s így mun-
kaerőt is meg tudunk tartani. Ez-
zel el tudtuk érni azt, hogy nem 
kell elküldenünk senkit az óvodai 
intézményrendszerből – hang-

súlyozta kérdésünkre Horváth 
Jácint. A csökkenő gyerekszám 
komoly össztársadalmi problé-
mákra világít rá, ugyanakkor az 
átcsoportosításban – a megmen-
tetett munkahelyek mellett – any-
nyi pozitívum még van, hogy a 
nagyobb kihasználtság okán, a 
Corvin utcai létesítmény felújítá-
sánál is pályázhat a városvezetés 
uniós forrásra.  

Lakossági panaszok kapcsán 
került a közgyűlés elé, hogy a be-
teg vagy nem megfelelő helyre 
ültetett, de védettség alatt álló 
fák a Tripammer utcai sírkertben 
és a MAORT-telepen is egyre 
komolyabb problémát jelente-
nek. A csütörtökön elfogadott 
napirend alapján megvizsgálják, 
hogy mit kezdhet a növényekkel 
a városvezetés. Szintén jövő-
be mutató kérdés a buszköz-
lekedés sorsa. A tájékoztatón  
Horváth Jácint rámutatott: jelen-
leg évente 600 millióba kerül ez 
a városnak, hiába dolgozták át 2 
éve a menetrendet, az árak azó-
ta visszaszöktek oda, ahonnan 
akkor elindultak. Mindez azért 
is érinti érzékenyen a városveze-
tést, hiszen a 2025-ös büdzséhez 
jött még 300 millió forint ma-
radvány, ennek azonban a felét 
éppen a közlekedés finanszíro-
zására kellett fordítani. Kérdés-
ként felmerült más szolgáltatók 
megkeresése, e kapcsán Horváth 
Jácint azt mondta, valamit min-
denképpen lépni kell, mert ez 
az összeg tarthatatlan. Szerinte a 
hódmezővásárhelyi megoldás le-
het esetleg követendő példa, de 
részleteiben még nem vizsgálták 
azt a modellt.

MIKÓ-BARÁTH György

A csütörtöki soros ülésen visz-
szatért bérlakásügy. Horváth 
Jácint akkor és a másnapi saj-
tótájékoztatón is hangsúlyozta: 
továbbra sem talált semmi jogi 
indokot arra, hogy ezt az ese-
tet újratárgyalja a közgyűlés. 
Ugyanakkor a vitát engedte, 
bár a napirendek előtt ezt nem 
lett volna kötelező megtennie. 
Balogh László arra kérte, vonja 
vissza azt, hogy nem tárgyalnak, 
különben ez az ügy egy végtelen 
vitává válhat. Szabó Szilárd, a Fi-
desz-frakció vezetője pedig még 
ráadásként nyílt ülést is kért, 
hiszen szerinte méltatlan dolgok 
hangoztak el a bizottsági ülésen 
és nem lehet az alapján döntést 
hozni, hogy a család egyik tagja 
dolgozik valakinek, aki politizál, 
míg a másik családtag felelős-
ségteljes munkát végez évek 
óta. A Vasemberházban legdör-
gedelmesebben Fodor Csaba 
alpolgármester reagált ezekre 
a szavakra. Ő kiemelte: akikről 
beszélnek, 2018 végén költöztek 
Kanizsára. Szerinte nem lehet 
megkerülni, a férj nyilvánvalóan 
a Fidesznek dolgozik, Cseresnyés 
Péter alkalmazásában van. Majd 
2019 januárjában nyújtották be 
a lakásigénylésüket, amit meg 
is kaptak. Akkor 109 fő pályázott 
költségalapú lakásra, ebből 7-en 
kaptak. Erre az ominózus, két és 
fél szobás ingatlanra 40-en je-
lentkeztek, de az említett család 
már rögtön az első pályázatára 
meg is kapta. Holott rengetegen 
voltak, akik hatodszor, ötödször 
vagy negyedszer pályáztak. Visz-
szadobta Fodor Csaba a kérdést, 

KÖZGYŰLÉSI SOROK fotók: Horváth Zoltán
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HALADNAK A TOP-OS FEJLESZTÉSEK

Május 17-én jelentette be Hor-
váth Jácint a közösségi oldalán a 
Palint és a két népszerű oktatási 
intézményt érintő hírt. Mint ol-
vasható: „Aláírtam 3 projekt tá-
mogatási szerződését is, melyek 
a héten hatályba is léptek. Ezek 
3 orvosi rendelő és két iskola 
felújításáról szólnak. 160 millió 
forintból újulhat meg 2 db palini 
és a Jókai utcai orvosi rendelő. 
155 millió forint jut Farkas Ferenc 
Zene- és Aranymetszés Alapfokú 
Művészeti Iskolában az iskola-
épület pinceszintjén kialakított 
próbaterem és a kapcsolódó he-
lyiségek felújítására. 235,8 millió 
forintból pedig a Batthyány Lajos 
Gimnázium részleges felújítása 
történik meg, folytatva a koráb-
ban elkezdett munkálatokat. 
Ezen utóbbi 3 projekt esetében 

Aláírták a három orvosi rendelőt, valamint a BLG-t és a zeneiskolát érintő projektek támogatá-
si szerződését. Azt pedig a Kanizsa TV Kibeszélő című műsorában jelentette be Horváth Jácint, 
hogy már a Hevesi-Rózsa körforgalom kiépítésére is jelentkezhetnek a kivitelezők. Mindezek mel-
lett, szintén jóváhagyást kapott a napokban az új ipari csarnok bővítésének terve.

most kezdődik el a kiviteli ter-
vek készítése, amit a kivitelezői 
közbeszerzés után az építkezés 
követ, projekttől függően a kö-
vetkező években.”

A Hevesi-Rózsa utca körforgal-
mának kapcsán az ívóvízvezeték 
kiváltása már megtörtént 2024 
nyarán, mint akkor írtuk, kuri-
ózum, hogy 18 év telt el az első 
előterjesztés és az első kapavá-
gás között, hiszen Károlyi Attila 
már 2006-ban felvetette ezt a for-
galomtechnikai átalakítást. Most 
úgy tűnik, hamarosan pont kerül-
het az ügy végére, hiszen éppen 
a Kanizsa TV műsorának felvétele 
előtt kapott pozitív hírt Nagyka-
nizsa polgármestere. Mint azt 
Horváth Jácint elmondta, élese-
dett a kivitelező kiválasztására 
meghirdetett közbeszerzés, így 

remélhetőleg a munka hama-
rosan indulhat. Mindezt segíti, 
hogy ennek az anyagi részét az 
idei költségvetésben szerepeltet-
te a városvezetés.

Horváth Jácint is írt az online 
felületén arról, hogy 541,8 millió 
forint támogatást kapott az ipari 
parkban felépítendő ipari csar-
nok második üteme. Ezzel meg-
kezdődik a szerződés előkészíté-
se, majd a támogatási kontraktus 
aláírása után a tervezés. A rész-
letekről lapunk Nyeste Pétert, 
a Nagykanizsai Városfejlesztő 
Kft. ügyvezetőjét kérdezte. Mint 
megtudtuk, egy 800 négyzetmé-
teres résszel bővül a létesítmény. 
A szakember hangsúlyozta azt is: 
a csarnok jó helyen van, könnyen 
megközelíthető, kigazdálkod-
ható a bérleti díj, így a második 

létesítmény iránt is nagy érdek-
lődés várható. Mindezt igazolja, 
hogy az első csarnok második 
és harmadik egységére licitálás 
is volt, s azok a vállalkozók, akik 
végül nem nyertek, jelezték: ha 
megtörténik a bővülés, szívesen 
bérelnének az önkormányzattól 
csarnokrészeket.

Azt ugyanakkor Nyeste  
Péter leszögezte: az új csarnok-
nál felhasználják a mostani bér-
lők visszajelzéseit, így várhatóan 
kevesebb irodahelyiséget és 
több mosdót kap a létesítmény, 
de a fűtésrendszeren is változtat-
hatnak. Itt a kivitelezés 2026-ban 
indulhat el.

MIKÓ-BARÁTH György
 

DIÁKÖNKORMÁNYZATI NAP ELŐSZÖR
Közösségépítő programot tartott a Nagykanizsai Városi Diákön-
kormányzat a Csónakázó-tavi önkormányzati vendégházban.  A 
program célja elsősorban a csapatépítés volt.

A kanizsai diákok nemrég 
polgármestert választottak, az 
ismerkedés és a közös munka 
mellett a diáknap egyik legfon-
tosabb része az alpolgármesterek 
kijelölése volt. – Az alpolgármes-
tereket nagyon sok szempont 
alapján választottam ki, hiszen 
nagyon fontos az, hogy együtt 
tudjak velük dolgozni, jó gon-
dolkodású diákokról van szó, 
emellett jó érveik vannak és jó 
döntéseik, ezzel a munkámat is 
segítik. Az egyik alpolgármes-
ter, aki a Szakképzési Centrum 
részéről lesz, ő Balogh Csongor 
András, a Cserháti-iskola tanu-
lója, nagyon intelligens, okos és 
jó gondolatai vannak. A másik 
alpolgármester Király Zsóka lesz, 
a Mező Ferenc Gimnáziumból, az 
általános iskolák részéről pedig a 
Rozgonyi-iskola tanulóját, Takács 
Kamillát jelölöm. Azt gondolom, 

hogy nagyon fontos az, hogy az 
önkormányzat vezetőségében 
legyenek női tagok is, hiszen 
nagyon jó ötleteik vannak, koráb-
ban azonban kevésbé hallgatták 
meg őket – árulta el Herczeg  
Valter diákpolgármester.

A délelőtt egyik programpont-
jaként szerepelt a Horváth Jácint-
tal, Nagykanizsa polgármesteré-
vel történő kötetlen beszélgetés, 
ahol a fiatalság szabadon, bármi-
lyen témában feltehette kérdé-
seit a városvezetőnek. – A városi 
diákönkormányzat tagjai a diák-
polgármester-választás alkalmá-
val találkoztak így együtt, az ot-
tani formaságok után most egy 
kötetlenebb programot szeret-
tünk volna létrehozni számukra, 
emellett persze a tisztségviselő-
ket is megválasztják. Én ma azért 
vagyok itt, hogy egy valódi pár-
beszéd alakulhasson ki köztünk.  

Amikor fiatalokkal beszélünk, 
mindig más és más dolgok jön-
nek elő, de elsősorban az őrájuk 
vonatkozó dolgok, a szabadidős 
lehetőségek, a fiatalok külön-
böző dolgai a városban, hogy 
mit hogyan érnek el és hogyan 
kommunikálunk egymással. 
Szerintem ilyen típusú dolgokról 
fogunk beszélgetni – nyilatkozta 
Horváth Jácint.

A polgármester hozzátette, a 
jövőben számítanak a diákön-
kormányzat önálló munkavégzé-

fotó: Szalai Szilveszter

sére és ötleteire, ehhez minden 
szükséges segítséget igyekeznek 
megadni. A délelőtti, szórakozta-
tó időtöltés után egy közgyűlés is 
várt a tagokra, ahol többek között 
két jövőbeli, a diákságot érintő 
programmal kapcsolatos dönté-
sek is előkerültek. Szó volt egy, 
a tanévkezdéshez kapcsolódó, 
évnyitó fesztiválról, valamint a 
korábban is említett 24 órás ve-
télkedő újraindításáról is.

SZABÓ Fanni



KOS (03.21-04.20):  Ha túlértékeli az erejét és a szívósságát, előbb-utóbb pórul járhat. Vigyázzon jobban az egészségére, helyezze előtérbe az érzelmeit és 
törekedjen a boldogságra. 

4 KANIZSA ÚJSÁG GYEREKNAP

VATTACUKOR, UGRÁLÓVÁR, BÁBSZÍNHÁZ ÉS KÉK LÁMPÁSOK 
– így telt a városi gyermeknap
Igazi fesztiválhangulat uralkodott május utolsó vasárnapján a Kanizsa Arénában és környékén. A pattogatott kukorica és a vatta-
cukor illata már messziről csábította a gyerekeket, csakúgy mint az önfeledt nevetés a színpad környékén és a különféle járművek 
szirénázása, dudálása.

Ezúttal nem sportolók és szur-
kolók töltötték meg az Arénát, 
még csak nem is koncertre igyek-
vő, bulizni vágyó felnőttek. Gyer-
mekzsivaj, az önfeledt szórakozás 
hangjai árasztották el a környéket, 
és lépten-nyomon lufikkal szalad-
gáló, csillámtetovált apróságokba 
botlott az ember. – A gyermekek 
számára készültünk egy ingyenes 
programmal, olyan dolgokkal, 
amikre ritkán van lehetőség. Ug-
rálóvár, mászófal… A kék lám-
pás nap keretében rendőrautó, 
tűzoltóautó, kukásautó – nagyon 
sok mindent kipróbálhat az ifjú-
ság, amit a hétköznapok során 
nem – mondta el Horváth Jácint, 
Nagykanizsa polgármestere. – A 
gyermekek a jövő és igyekszünk 
odafigyelni erre a generációra. 
Sajnos nincs annyi gyermek, mint 
15-20 évvel ezelőtt, de igyek-
szünk a gyermekink számára a 
lehető legtöbb lehetőséget biz-
tosítani. Velük együtt a szülőknek 
is, és nyilván nem csak a szórako-
zásra gondolok, hanem minden 
másra, amire a családoknak szük-
sége van itt Nagykanizsán – fogal-
mazott a polgármester.

A gyerekek természetesen tud-
ták, hogy ez a nap róluk szól. A 
kézműves asztaloknál is folyama-
tosan foglaltak voltak a székek, 
ahol kisfiúk és kislányok ügyes-
kedtek, néha pihenésképpen. 
– Már ugrálóváraztam, másztam 
a falon. Most egy koronát csinál-

tam, csillámmal díszítettük. És na-
gyon sok barátom itt van – mond-
ta el Nikolics Anna.

A gyermekzsivaj közepette szá-
mos önkormányzati dolgozóval, 
képviselővel lehetett találkozni, 
akik mind azért dolgoztak az 
elmúlt időszakban, hogy ez az 
úgymond tavasznyitó rendezvény 
jól sikerüljön. – Szerintem az ön-
kormányzat maximálisan kitett 
magáért, sikerült elérni a célt, min-
denhol tumultus van. Változatos, 
színes programot sikerült felállíta-
ni, és nagyon remélem, jó szájízzel 
távoznak a gyerekek és a családok 
– hangsúlyozta Tóth-Bagó Mónika 
alpolgármester a rendezvényen.

Az Aréna parkolójában sorakozó 
autók egy percre sem voltak üre-
sek, a gyerekek kíváncsian néze-
gették a rendvédelmi szervek és a 
köztisztaságért, a tömegközleke-
désért felelős cégek gépjárműve-
it. – Legelőször a buszra szálltunk 
fel, aztán beültünk a rendőrau-
tóba, a tűzoltóautóba is, most itt 
vagyunk a kukáskocsiknál, és még 
nagyon sok mindent szeretnénk 
kipróbálni – mondta el Csordás 
Kitti, aki barátnőjével, Horváth  
Rékával vett részt a kalandban.

A kék lámpás nappal egybe-
kötött városi gyermeknap nagy 
siker volt a lapunk által megkér-
dezettek szerint, a zsibongás csak 
kora este hagyott alább a Kanizsa 
Aréna környékén.

VINCZE Adél

fotók: Szalai Szilveszter



BIKA (04.21-05.21):  Pillanatnyilag nem kell új célok után néznie, mivel mindent elért, amire csak vágyott. Egyre azonban odafigyelhetne: ne engedje, hogy bárki 
korlátozza a mindennapjaiban. 
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ISMÉT A TÁNC FŐVÁROSA

2004-ben tartotta meg elő-
ször a rendezvényt az Eraklin 
Táncklub Egyesület, akkor még 
szűk körben, a tánc világnap-
jához kapcsolódva. – Ezt még 
a HSMK falai között, ami arról 
szólt, hogy minden, a város-
ban működő tánccsoportot 
meghívtunk egy gálaműsorra, 
ahol egy-egy számmal fellépett 
mindenki. Ennek a rendezvény-
nek nagyon nagy sikere lett. 
Ez egészen 2014-ig működött, 
aztán úgy vettük észre, hogy 
erre egy kicsit nagyobb igény 
van, és akkor kihoztuk a város 
utcáira a fesztivált. Akkor még 
csak egynapos volt a rendez-
vény, majd a Covidot követően 
’22-ben tudtuk újra megtartani, 
akkor viszont már kétnapos ren-
dezvénnyé tettük ezt az akkor 
még Utca Tánc Fesztivál néven 
működő programot, ami azóta 
már Tánc Karnevál néven szere-
pel – árulta el Lekszikov Csaba, 
az Eraklin Táncklub Egyesület 
elnöke. Idén a fő szervezési fel-
adatokat már a Kvintesszencia 
Egyesülettel közösen látják el, 
és mint megtudtuk, a hagyomá-

nyos programelemeket ezúttal 
is megtartották, a fellépések 
pedig az eddigiekhez hason-
lóan két helyszínen zajlanak 
majd, az Erzsébet téren és az 
Ady utcán.

A rendezvény ideje alatt út-
lezárásokra is számítani kell a 
városban, ami az említett két 
helyszín környékét érinti. A for-
galmirend-változások május 29-
én 18 órától június 1-jén hajnali 
4 óráig lesznek érvényben. A 
felvonulás ideje alatt annak út-
vonalát is lezárják. Ennek pon-
tos részleteiről honlapunkon 
is tájékozódhatnak. A program 
pénteken délután 1 órakor kez-
dődik, míg a hivatalos megnyi-
tót háromnegyed 5-kor tartják. 
– Ezt követően lesz az idei év 
újdonsága, a rendezvény újdon-
sága és szerintem az egyik leg-
nagyobb érdeklődés fogja kö-
vetni ezt a programot. Az egyik 
televíziós táncos műsornak a 
gondolata által Nagykanizsán 
meg szeretnénk valósítani a 
Dancing with Nagykanizsa című 
programot. Ez azt jelenti, hogy 
táncosok, az Eraklin Táncklub 

táncosai táncolnak Nagykani-
zsán élő ismert emberekkel – A 
fellépők között ott lesz Mihalecz 
Károly háziorvos, valamint Hor-
váth Jácint is, aki lapunknak 
elmondta, igyekszik majd a 
legjobbat kihozni magából. A 
polgármester kiemelte, a ren-
dezvény kuriózumnak számít a 
városban, hiszen az országban 
nincs több hasonlóan nagy tán-
cos esemény. – Nagyon sokan 
táncolnak mindenféle táncokat 
különböző klubokban, egyesü-
letekben, akár versenyszerűen, 
akár amatőr szinten. Őket is pró-
bálja összehozni, illetve a nagy-
közönségnek megmutatni, hogy 
a tánc mennyiféle lehet, milyen 
sokféle lehet – fogalmazott.  
–  Nagykanizsa szempontjából 
az Eraklin ezzel egy hagyományt 
teremtett az elmúlt években 
– tette hozzá. Tavasszal több 
rendezvény is volt a városban, 
hiszen május elsején a Csó-tó-
nál tartottak majálist, majd a 
kétnapos városnapi programok 
következtek. Emiatt ebben az 
időszakban jóval pezsgőbb a 
város kulturális élete Horváth 
Jácint szerint, és mint azt hang-

súlyozta, nyáron nehezebb 
megmozgatni az embereket, 
így az ilyen eseményeket tekint-
ve a tavasz és az ősz tekinthető 
a főszezonnak. A polgármester 
rámutatott arra is, a Tánc Karne-
vál különlegességét adja, hogy 
a dödöllefesztiválhoz hasonló-
an olyan rendezvény, ami egy 
tematika köré szerveződik.

Az esemény mindkét napján 
számos fellépő szórakoztatja 
majd a közönséget. Színpadra 
lép a szervező Eraklin Táncklub 
mellett például a Magic Ritmo 
és a SZKES, de mazsorettbemu-
tatót is láthatnak majd a nézők. 
Az esti órákban pedig több kon-
cert is lesz, így a Groovehouse 
és a Fiesta is Nagykanizsára 
érkezik. A rendezvény, fő látvá-
nyossága, a karneváli felvonu-
lás szombaton délután 3 órakor 
indul a Teleki és a Rózsa utca 
kereszteződésétől, ahonnan a 
Huszti és az Eötvös téren át a 
város főterére vonulnak a tán-
cosok. Este tűzijátékkal és éjsza-
kába nyúló zenés programokkal 
zárul a város legnagyobb táncos 
eseménye.

TÓTH Csilla

Csaknem ezer fellépővel, felvonulással és koncertekkel várják az érdeklődőket május 30-án és 31-én a Tánc Karneválon. Az 
immár hagyománynak számító programon újdonságokkal is készülnek a szervezők, hiszen a helyi csoportok mellett több 
ismert kanizsai személy is a színpadra lép az Erzsébet téren.



IKREK (05.22-06.21):  Töprengjen el azon, hogy mit kellene rendbe tenni az életében ahhoz, hogy kiegyensúlyozottan, nyugodt szívvel tudjon készülődni a 
nyaralásra. Addig is, járjon ki többet a természetbe. 
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MEGKÉRDEZTÜK – NÉPSZERŰ A CSÓ-TÓ?
A nyár közeledtével egyre többen választják kikapcsolódási helyszínként a város melletti Csónakázó-tavat. A stábunknak nyilatkozó helyiek 

sportolni, pihenni és horgászni is gyakran kilátogatnak, és mint azt többen elmondták, a családok körében is nagyon népszerű helyszín. Talál-
koztunk ugyanakkor olyannal is, aki szerint a környék a jelenleginél jóval nagyobb figyelmet érdemelne.

Idén 50 éves a kanizsai Csóna-
kázó-tó, amit május elsején kon-
certekkel, közös sportolással és 
társadalmi összefogással ünne-
peltek a helyiek a CSÓTÓ 50 Ret-
ro Majálison. A megkérdezettek 
már akkor kiemelték, a rendez-
vény a tó népszerűségét is növeli, 
amit ezúttal is megerősítettek a 
járókelők. Nagy-Jakab Jettával 
a játszótéren találkoztunk. Ő el-

el Nagy-Jakab Jetta, de elárulta 
azt is, hogy ugyan a kisgyerek mi-
att csak rövid időre, de a CSÓTÓ 
50-re is kimentek körülnézni a 
családdal.

Forgatásunk idején több futó-
val találkoztunk a tóparton, de 
voltak olyanok is, akik a kutyáik-
kal is szívesen töltik az idejüket. 
Peténé Adorján Ilona is éppen 
kedvenceivel sétált. – Egy héten 

elárulta azt is, idén kevesebbszer 
ment ki, mint ahányszor a koráb-
bi években. – Egy hónapban egy-
szer kint jártam. Szépen rendben 
tartja a horgászegyesület. Hal is 
akad néha – mutatott rá. Kérdé-
sünkre, miszerint a környékbeli-
ek körében milyen népszerű a tó, 
azt felelte, jóval többen kellene, 
hogy járjanak, mert pihenésre 
mindenképpen alkalmas, kelle-
mes környék.

Tavasszal és nyáron tehát – 
ahogy azt a megkérdezettek 
is elmondták, – egyre többen 
választják kikapcsolódáshoz a 
tó környékét, hamarosan pedig 
ismét számos sporteseménynek 
szolgál majd helyszínként, hiszen 
több versenynek és tábornak is 
otthont ad majd a következő hó-
napokban a Csónakázó-tó.

TÓTH Csilla

kétszer-három-
szor kijövünk 
a kutyusokkal 
– fogalmazott. – 
Szerintem elég 
népszerű, fő-
leg most, hogy 

azt mondta, 
a gyerekeit is 
gyakran ki szok-
ta vinni. – Sétál-
ni, kirándulni, 
az erdőbe – so-
rolta. – Jövünk, 
amikor tehetjük, 
kéthetente, hetente vagy akár he-
tente többször is – tette hozzá. Ő 
szintén úgy látja, hogy sokan jár-
nak ki a tóhoz, hiszen mint mond-
ta, szép és rendezett a környék.

Találkoztunk olyannal, aki sze-
rint a tó sokkal nagyobb érdeklő-
dést érdemelne, Ennek kapcsán 
Barbarics Lászlóval horgászat 

mondta, mivel 
közel laknak, 
így minden nap 
ki szokott menni 
a kisfiával. Hoz-
zátette, sok más 
t e v é ke ny s é g -

hez is alkalmas a környék. – Úgy 
látom, hogy sportolni inkább, 
futás, biciklizés, horgászat, meg 
hogyha van valami rendezvény, 
akkor szoktak jönni. De inkább 
hétvégén vagy délután – mondta 

megcsinálták, most elég szép 
lett így – tette hozzá. Szerinte 
ugyancsak sportolás és horgászat 
céljából mennek ki a legtöbben.

Dömötörfy István szintén futni 
érkezett a tóhoz, aki stábunknak 

közben beszél-
gettünk, aki 
hangsúlyozta, 
szereti a tavat 
és a környéke 
is nagyon ren-
dezett, azonban 

DIGITÁLIS KOMPETENCIA AZ ISKOLÁKBAN
A technika rohamos fejlődésével együtt a világunk is nagyban megváltozott, ez alól nem kivétel az oktatás sem. Pár évvel ezelőtt 
még az informatika-tantárgy keretein belül ismerkedtek a diákok a számítástechnika eszközeivel és használatukkal.

Az informatika-tantárgy is 
nagy hangsúlyt fektetett az 
alkalmazói programok haszná-
latára, az információ szerzésre, 
értelmezésre és az elektronikus 
kommunikációra. Az informati-
ka-tananyagban több lexikális-
ismeret-elvárása volt, például 
számítógép-generációk, hát-
tértárak ismerete.  A progra-
mozás és algoritmizálás csak 
emelt szinten jelent meg, nem 
volt általános része az alapszin-
tű tananyagnak. Napjainkban 
azonban már digitális kultúra 
névvel található meg ez a tan-
tárgy. 2020 szeptemberétől 
vált kötelezővé a középiskolák-
ban, felváltva az informatikát. A 
tananyag négy fő témakör köré 
csoportosul: informatikai esz-
közök használata, digitális írás-
tudás, problémamegoldás és a 
digitális társadalom ismeretei.

– Gyakorlati orientációjú, a 

tanulók projektmunkák, fel-
adatok és együttműködési te-
vékenységek során sajátítják 
el a tudást. A programozás és 
algoritmikus gondolkodás már 
általános iskolában játékos for-
mában kezdődik, és a digitális 
kultúrában hangsúlyosabb sze-
repet kap, mint az informatika 
tantárgyban volt. Az érettségi 
követelmények is változtak. 
Középszinten: megjelenik a 
programozás feladat, ami ed-
dig csak emelt szinten volt, 
de megszűnt a szóbeli felelet. 
Emelt szinten HTML, CSS, SQL 
ismerete is szükséges. Szóbe-
li tételeknél is van változás, a 
korábbi elméleti ismeretek, 
pl. számítógép-generációk, 
hálózati ismeretek, könyvtáris-
meret helyett, gyakorlatiasabb 
kérdések vannak. A szóbeli két 
részből áll. Az első rész szö-
vegszerkesztés-, számítógépes 

grafika és képszerkesztés-, be-
mutatókészítés-, publikálás a 
világhálón, táblázatkezelés, és 
adatbáziskezelés-témakörből 
áll, míg a második rész egy 
programozási feladat megoldá-
sa és bemutatása – tudtuk meg 
Kele Krisztiántól, a Batthyány 
Lajos Gimnázium pedagógusá-
tól.

Ahogy arról már egy korábbi 
cikkünkben is beszámoltunk, 
az oktatási intézményekben 
jelenleg is folyik egy kompe-
tenciamérés a digitális kultúra 
területén. A digitális írástudást, 
algoritmikus gondolkodást, 
adatkezelést, illetve informá-
ciós technológiák használatát 
mérő tesztek azt vizsgálják, 
hogy a tanulók a digitáliskul-
túra-tantárgy tanulása során 
szerzett ismereteiket mennyire 
tudják alkalmazni különböző, a 
digitális eszközök használatát 

igénylő mindennapi helyzetek-
ben. A mérés illeszkedik a di-
gitáliskultúra-kerettantervhez, 
egyúttal a tantárgy szemlélet-
váltására jellemző tantárgyi in-
tegritás elvét érvényesítve.

SZABÓ Fanni



RÁK (06.22-07.22):  Ne sürgesse az idő múlását, hanem élvezze ki minden percét. A türelmetlenkedés helyett inkább vegye tudomásul, ahogy a világ változik, 
ugyanúgy kell önnek is változnia. 
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DÁVID ATYA
A közelgő pünkösdi ünnepek kapcsán kértük beszélgetésre Pohnert Dávidot, a Jézus Szíve Római Katolikus Plébánia káplánját. 

arra, hogy húsvétvasárnap utáni 
ötvenedik napon történt meg az 
egyház életét alapjaiban megha-
tározó esemény: a Szentlélek el-
jövetele. Ezen a napon a tanítvá-
nyok az emeleti teremben együtt 
voltak, amikor leszállt rájuk a 
Szentlélek, és kezdetét vette a 
nagy kaland: hirdetni kezdték az 
evangéliumot, Jézusról tanítot-
tak, és napról napra növekedett 
a közösség.

Valójában pünkösd az egyház 
születésnapja: ekkor léptek ki 
az apostolok az emeleti terem 
biztonságából, és – ahogyan az 
Akathisztosz himnuszban olvas-
suk – „az Ige bátor hirdetőivé 
lettek”. Az egyház lényegéhez 
tartozik az evangélium hirdetése 
– ahogy Szent VI. Pál pápa Evan-
gelii nuntiandi kezdetű apostoli 
buzdításában megfogalmazta. 
Ezért van mély kapcsolat a Szent-
lélek eljövetele és az egyház kez-
dete között.

A liturgia piros színe is ezt a tü-
zet, a Lélek lángra gyújtó erejét 
szimbolizálja, amely képessé te-

szi az egyházat arra, hogy betölt-
se küldetését: elvigye az evan-
gélium örömhírét a világba. Azt 
az örömhírt, hogy „Isten országa 
köztetek van” (vö. Lk 17,21).

Ebben a hitben és örömben 
köszöntöm a kedves olvasót, és 
engedje meg, hogy bemutat-
kozzam. Pohnert Dávid vagyok, 
1997-ben születtem Pécsett, és 
egy kis baranyai faluban, Endrő-
cön nőttem fel. 2024. június 22-
én szentelt pappá Varga László 
kaposvári megyéspüspök úr és 
tavaly augusztus óta Nagykani-
zsán végzem lelkipásztori szol-
gálatomat.

Papi jelmondatom mélyen 
összefügg pünkösd üzenetével: 
„Mindenkinek mindene lettem, 
hogy mindenkit üdvözítsek. 
Mindezt az evangéliumért te-
szem, hogy nekem is részem le-
gyen benne.” (1Kor 9,22–23)

Célom egybecseng az egy-
ház küldetésével: elvezetni az 
embereket az üdvösségre. Ezt 
természetesen nem tehetem 
ugyanúgy, mint elődeim, hiszen 
más jellemmel és lelki alkattal 
vagyok megáldva. Számomra 
a liturgia nyelvén keresztül tör-
ténő találkozás, a hit őrzése és 
annak hiteles továbbadása, vala-
mint a tanítás az az út, amelyen 
önazonosan tudom képviselni és 
hirdetni az élő Krisztust.

Ehhez azonban szükségem 
van a hívek szeretetteljes támo-
gatására. A pap olyan, mint egy 
gótikus katedrális: Isten felé 
törekszik. De hogy az épület 
egyben maradhasson, szüksége 
van a támasztópillérekre – ezek 
pedig a hívek. Ők azok, akik hét-
ről hétre tanúságot tesznek arról, 
hogy számukra fontos az Isten és 
megérintette őket a Szentlélek 
ereje és Krisztusban egy testté 
tudnak válni. Ahogyan mi papok 
is szeretnénk adni – a gyóntatás-
ban, a lelkivezetésben, a tanítás-
ban –, úgy nekünk is szükségünk 
van néha egy jó szóra, egy ked-
ves gesztusra, hogy mi magunk 
is épek maradjunk, az a bizonyos 
„szeretettank” fel legyen töltve.

Pünkösd napján az apostolok, 
amikor tanúságot tettek Krisz-
tusról, a különböző nyelvű és 
származású emberek számára is 
érthetően tudták közvetíteni az 
üzenetet. Miért? Mert mindenki 
megértett egy közös nyelvet, a 
szeretet nyelvét. Ez az a nyelv, 
amelyre ma különösen éhezik a 
világ. Egyre kevesebben beszé-
lik, pedig óriási szükség lenne 
rá. Az egyre súlyosbodó közöm-
bösség az, ami szinte megfosztja 
az embereket a szeretettől. Ezen 
túl kell és túl is lehet lépni. Ezért 
is fontos, hogy a hívek szeretettel 
forduljanak papjuk felé, mert így 

ők is bőségesen részesülhetnek 
ebből a szeretetből.

Ebben a kontextusban nagyon 
érdekes és előremutató az újon-
nan megválasztott XIV. Leó pápa 
első néhány megszólalása is. 
Már közvetlenül megválasztása 
után úgy köszöntötte a Szent Pé-
ter téren összegyűlt hívő közös-
séget, hogy „Békesség veletek!”. 
Akár geopolitikai, akár egyház-
kormányzati megnyilvánulásait 
nézzük, a béke egyértelműen az 
üzenetei középpontját foglalják 
el. Ez a béke sokszor széttöre-
dezettnek tűnik életünkben és 
ezt mi úgy akarjuk megjavítani, 
hogy a régmúlt dolgaival pró-
báljuk a ma mocskát eltüntetni. 
Ez felületi kezelés, ebből nem 
lesz konkrét gyógyulás, konkrét 
béke. A béke abból fog megszü-
letni, hogy egységbe kerülünk 
és meghallgatjuk egymást, ami 
ma a szeretet kultúrájának egyik 
jele lehet. Legyen ez a pünkösd 
minden kedves olvasó számára 
lehetőség a növekedésre a sze-
retet Szentlelke által, hogy – az 
első apostolokat követve – mi is 
tanúságot tudjunk tenni Isten-
ről, aki maga a szeretet (vö. 1Jn 
4,8) – zárta olvasóinkhoz intézett 
jókívánságával a gondolatait Po-
hnert Dávid atya. 

BAKONYI Erzsébet

– pünkösdről, a lelkipásztori szolgálatról és XIV. Leó pápa üzenetéről

A „pünkösd” 
elnevezés a 
görög penté-
koszt szóból 
ered, amely 
„ötvenediket” 
jelent. Ez köz-
vetlen utalás 



OROSZLÁN (07.23-08.23): A múltbéli nehézségek legyőzése után szemmel láthatóan megerősítette az önbizalmát. Így már biztatóbbnak láthatja a mindennapjait, és 
gyökeres változást érhet el az életében. 
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velők Országos Vándorgyűlése, 
Savaria Karnevál. 

Ha megnézzük az együttes ha-
táridőnaplójának a bejegyzéseit, 
a programjaikból kitűnik, hogy 
fesztiválról fesztiválra járnak mu-
zsikálni. Legutóbb Pécsen léptek 
fel, május utolsó vasárnapján pe-
dig Sormáson, a családi napon, 
de közben voltak és lesznek is 
megállóhelyeik. 

Most a hétvégén Kaposszer-
dahelyen léptünk fel a Roma 
napon, 2 hete voltunk a lányom-
mal a 371csillag elnevezésű, a 
Bátorság és a Roma Ifjúság napja 
alkalmából a Nemzeti Színház-
ban megrendezett megemléke-
zésen. A 10. alkalommal meg-
tartott emlékműsor gálaestjén a 
holokauszt roma áldozatairól és 
a legendás birkenaui lázadásról 
emlékezett meg a közel 100 ne-
ves előadóművész, színész. 

Többek között ott volt Snét-
berger Ferenc Kossuth- és Liszt 
Ferenc-díjas gitárművész és 
Nemcsák Károly, Jászai Mari-dí-
jas színész, érdemes és kiváló 
művész, a József Attila Színház 

A Kanizsa Csillagai együttes 
1993-ban alakult nagykanizsai 
oláh és beás cigány fiatalokból. 
Az együttes felállása azóta nem 
változott, ami talán annak is kö-
szönhető, hogy tagjai tulajdon-
képpen családtagok. Azon ritka 
együttesek közé tartoznak, akik 
a magyarországi cigányság kultú-
rájából a beás népcsoport dalait, 
táncait is ápolják és megismerte-
tik a világgal. Az együttes bejárta 
koncertjeivel Európát, Tajvant, de 
számos felkérésnek tettek eleget 
Magyarországon is. Néhány ha-
zai fellépés, a teljesség igénye 
nélkül: Ki Mit Tud? televíziós ve-
télkedő, Sziget Fesztivál, Duna 
Karnevál, Nemzetközi Cigány 
Karnevál, Esti Showder, Népmű-

igazgatója, akivel közös volt az 
öltözőszobánk. Lányommal,  
Laura Lolával a Siess anyám című 
lassú hallgatót énekeltük el. 
Járunk városnapi, roma nemze-
tiségi napi rendezvényekre, fesz-
tiválokra. A Nemzetközi Cigány 
Dal Napján is mindig számítanak 
ránk. Olyan programokra is hív-
nak bennünket, amikor két-há-
rom órán keresztül foglalkozunk 
gyerekekkel. Cigány népzenét, 
néptáncot tanítunk nekik és 
hangszerbemutatókat tartunk. 
Megtanítjuk őket kannázni, 
kanalazni, szájbőgőzni. Ezek a 
hétvégi programjaink. Most van 
a szezon, s amikor ez egy kicsit 
csillapodik, akkor alkotunk.

Én 2000 óta tanítok a FUND 
Cigány Alapfokú Művészeti Isko-
la több telephelyén, most a zala-
komári iskolában tanítok cigány 
népzenét és néptáncot – sorolja 
életútjának állomásait Zoli. – A 
pályámat néptáncosként kezd-
tem általánosiskolás-koromban, 
és 5-6 éven keresztül a Kanizsa 
Táncegyüttesben táncoltam. Mel-
lette természetesen a cigány tánc 

is megvolt. Végül is néptáncos-
ból lettem zenész – mondja rövid 
gondolkodási idő után. – Az első 
egy-két lemezünket elsősorban a 
saját gyűjtésünkből állítottuk ösz-
sze, azokat dolgoztam fel. A szö-
vegeket kiegészítettem, később 
pedig a dallamvilágot és a szö-
vegkörnyezetet megtartva alkot-
tam és komponáltam új dalokat. 
Az Artisjus Magyar Szerzői Jog-
védő Egyesületnél több mint 100 
művem van és azoknak legalább 
a fele teljesen saját szerzemény. 

A srác izgatottan várta a kanizsai vasútállomáson a vásárból hazaérkező apját. Volt oka az izgalomra, hiszen hozott neki egy fekete 
hegedűt, hogy azzal keresse meg a kenyerét. A megható videóklip egy olyan történetet mesél el, ami sokunkra ráillik. A zenélés-
ről és a kenyérkeresésről – mondja Horváth Zoltán, a Kanizsa Csillagai együttes művészeti vezetője, menedzsere, aki zenét szerez, 
hangszeren játszik, szöveget ír és táncol. 

A LÁBAMBAN A RITMUS MÁR BENNE VOLT, 

ÉRDEKES EMBEREK, ÉRDEKES TÖRTÉNETEK 101.

ÉS NAGYON SZERETTEM A ZENÉT



SZŰZ (08.24-09.23):  Ha bármennyire is felnőtt, és már van jó néhány ősz hajszála, nem baj, ha időnként gyerekesen viselkedik. Így is vonzó és szerethető lesz a 
családjában. 
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AZ EGYÜTTES CSILLAGA 
FOLYAMATOSAN FELFELÉ 
ÍVELŐ PÁLYÁN HALAD

A lábamban a ritmus már ben-
ne volt, és nagyon szerettem a 
zenét. Azért táncoltam, mert sze-
rettem a zenét. Nem is tudtam 
eldönteni igazából, hogy melyik 
fontosabb. Mindig szerettem 
táncolni, és a kettő együtt jár. 
Az erdélyi népzenék különösen 
közel álltak hozzám. Akkoriban 
még fiatal gyerekként ismerked-
tem meg az örkői cigány népze-
nével, de jó pár évnek el kellett 
telni hozzá, hogy az egyik örkői 
népdal feldolgozásával megal-
kossam a Másfél hete című dalt, 
amit az egész ország énekelt, 
még Bangó Margit Kossuth-díjas 
előadóművész is. 

A lemezeitek és a fellépéseitek 
számát tekintve elmondható, az 
együttes csillaga folyamatosan 
felfelé ívelő pályán halad. Voltak 
közben nehézségek, kire számít-
hattatok ilyenkor?

Elmondhatom, hogy volt fent is 
meg lent is, de erről azt hiszem, 
mi magunk többet tehettünk. 
Amikor 32 éve elkezdtünk ze-
nélgetni, és ’93-ban, valamint 
’96-ban bekerültünk a jelentős 
országos vetélkedőnek számító 
Ki Mit Tud-ba, a Magyar Televízió 
kulturális tehetségkutató műso-
rába, azok nagy dolgok voltak az 
életünkben, tényleg megismert 
az ország bennünket. Akkoriban 
csak az az egy tehetségkutató lé-
tezett, és ilyenkor mindenki a tv 
előtt ült. Ahogy utaztunk a Met-
rón, megismertek bennünket az 
emberek. Ennek köszönhetően 
kaptuk a fellépéseket, felkérése-
ket, és ’97-ben megjelent az első 
lemezünk a Bahia Kiadó gon-
dozásában. Ők nagyon mellénk 
álltak, amit utólag is köszönök 
nekik, mert a 2. lemezünk után is 
folyamatosan szerveztek nekünk 
sajtótájékoztatókat és koncerte-
ket, így egész Európát bejártuk. 
Közben megszülettek a gyereke-
ink, de mi továbbra is utazhat-
tunk, mert az anyukám vigyázott 
rájuk. Eljutottunk a tengeren túl-
ra, Tajvanra is. Amikor felnőttek a 
gyerekeink –  a lányom Laura Lola 
és a fiam Zoltán Zotya –, beszáll-
tak ők is a csoportba, és együtt 
utaztunk velük. Amikor pedig hu-
szonévesek lettek, náluk is jöttek 

a gyerekek, és a 7-10 napos fesz-
tiválokról le kellett mondanunk, 
mert a kisgyerekeket nem vihet-
tük magunkkal, csak 2-3 napra 
utazhattunk el. Németországnál 
messzebbre nem is nagyon men-
tünk. Most már úgy döntöttek, 
hogy lassan folyatni lehetne, 
mert nagyobbak az unokák. Ta-
lán egy-két év múlva már ismét 
jöhetnek a külföldi utak is. 

EGYENSÚLYBAN 
VAN AZ ÉLETÜNK 

Magyarország területén belül 
bőven van fellépésünk, mond-
hatom, egyensúlyban van az 
életünk, mert együtt lehetünk a 
családunkkal. Most már nem for-
dul elő az, mint régebben, hogy 
egy hétvégén 3 fellépésünk is 
volt. Nem is bírnánk. Nekünk így 
egészségesebb. Nem a zenélés-
ből élünk, mindegyikünknek van 
civil foglalkozása és mellette egy 
olyan hobbija, ami hasznos is. 

Kik alkotják az együttest? 
A legelején, ’93-tól a 2000-es 

évek elejéig az öcsém, Horváth 
Sándor is velünk zenélt. A sógo-
rom, Havasi Attila énekelt, tam-
burázott, kannázott, szájbőgő-
zött, a kiszemeltem, a későbbi 
feleségem, Havasi Ibolya, Hor-
váth Zoltánné énekelt, valamint 
a keresztapám fia, Orsós Vendel, 
Kuszu énekes volt és kanalazott. 
’97-től már járt velünk bőgősként 
a más együttesekben is fellépő 
Szatmári László Szati. Időközben 
néhányan azt mondták, hogy 
másban keresik meg a lehetősé-
get. Kuszu volt az első, aki politi-
kai pályára lépett, később pedig 
az öcsém és a sógorom is kiment 
Németországba dolgozni. 

Dalainkban sok az ének, ezért 
is szeretnek bennünket. A fellé-
péseink alkalmával arra mindig 
ügyelünk, hogy sok hagyomá-
nyos dal hangozzon el. Szólamok, 
vokálok, tercek, általában így 
szólalunk meg négyes felállás-
sal. A lányok énekelnek, csörgő, 
fakanál is megfordul a kezükben, 
ha olyan ritmust kell adni. Illetve 
jómagam gitáron, buzukin szó-
lózok, gitározgatok, akkordozok 
és éneklek ugyanúgy és persze 
mindnyájan táncolunk. A fiam a 
ritmust adja, ha kell kanalazik, 
kannázik, szájbőgőzik és egy-egy 
dalban a gitárt is megfogja. 

Mindegyik dalunknak van tör-
ténete. Sokszor 2-3 sor a valós 
benne, amiért megalkottam. 
Több olyan dalunk is arról szól, 
hogy sokan külföldön keresik a 
megélhetésük jobb módját. Van 
dalunk a lányomról, az unokák-
ról. A Köszönöm Istenem arról 
szól, ahogy a lányom szereti az 
unokánkat. Nagyon büszkék va-
gyunk arra a lassú számra, hall-
gatóra, aminek Siess anyám a 
címe, a lányom énekli és a 3 mil-
lió felé közelít a meghallgatások 
száma. Illetve fel vannak töltve a 
különböző zenei platformokra a 
zenéink és folyamatosan kapjuk 
a visszajelzéseket róluk. A floridai 
ARC Music lemezkiadó az első 2 
lemezünkből megjelentetett egy 
nagyobb válogatást, és az egész 
világon terjesztik. 

Jönnek a visszajelzések, hogy 
például Mexikóban 14 lemezün-
ket megvásárolták vagy Szinga-
púrban hatot töltöttek le. Jól esik, 
hogy ott is hallgatnak bennünket 
és táncolnak a muzsikánkra. A ha-
gyományok őrzése, megörökítése 
kapcsán összeállítottunk jó né-
hány programot. Az első 4 DVD-n 
Cigánytáncok Horváth Zoltánnal 

címmel oktató lemezeket készítet-
tünk. Az első, szabolcsi férfitáncot, 
szabolcsi páros táncot, zalai beás 
cigány táncokat tartalmazott több 
leckén keresztül, de az utolsó 
anyagokat már videóként tesszük 
fel a világhálóra. Ezáltal megörö-
kítettük a tánchagyományokat 
is. Nagyon sok néptáncegyüttes 
fejezte ki nekünk az örömét. A 
fellépéseink mellett ismét össze 
kellene állítanunk egy dalosköny-
vet. A legutóbbi 20 éve készült el 
a rokonaimtól összegyűjtött da-
lokból, melynek a mellékletében 
CD-n keresztül lehetett hallgatni 
az alapdallamokat. Annak idején 
nagyon sok iskola rendelt is belő-
le. A Pécsi Tudományegyetemen 
is felhasználták a hagyományok 
tanítása során. Mindig nagy öröm 
volt számunkra amikor kifejezték 
a tetszésüket. Volt olyan dalunk, 
amelyet tánczenekarok is feldol-
goztak és olyan is van, hogy egy 
100 fős kórus énekli a mi szerze-
ményünket. Örülök, hogy sokfelé 
megfordulnak a dalaim. Folyama-
tosan tanulok és még sok mindent 
szeretnék megtanulni a zenéről…

BAKONYI Erzsébet



MÉRLEG (09.24-10.23): Bizonyára tapasztalta, hogy egyre több pozitív impulzus éri mostanában. Jó, ha tudja, mindezt nem a napsütésnek köszönheti, hanem saját 
hozzáállásának a dolgokhoz. 
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A SZÁLAK ÖSSZEFUTNAK: 
Király Női Klub, „királyság” Alapítvány, gyalogolni királyság – az emberekért

Tíz évvel ezelőtt, 2015-ben alapította meg a Király Női Klubot Némethné Dr. Ignácz Andrea, a nagykanizsai Király Gyógyszertár 
vezetője, aki egyben tagja a 21 Nő az Egészségügyért Alapítványnak, neves személyiségek között. Ennek keretében is sok min-
dent tevékenykedik. A patika megnyitásának 25. évfordulóján sikeres szűrőnapot szerveztek a lakosság számára. Mint mondja, 
amit mi kapunk a várostól, hogy bizalommal vannak hozzánk az emberek, szeretnénk egy kicsit visszaadni. Ezek teszik szebbé a 
napjainkat.

A klub létrehozásával az volt 
a célunk, hogy közelebb kerül-
jünk az emberekhez, mert nincs 
lehetőség a napi munkavégzés 
közben megszólítani őket, úgy-
nevezett egészségneveléssel 
foglalkozni, mert nincs rá idő, 
és aki siet, nem akarja az előtte 
álló problémáját meghallgat-
ni. Éreztem a szükségét, hogy 
segíteni kell, támogatni kell az 
egészségprevenciós vonalat, 
mert nagyon nagy igény van 
rá. A mai napig is azt vallom, 
és nem győzöm hangsúlyozni, 
hogy a gyógyszertár a legköny-
nyebben elérhető egészségügyi 
intézmény, ahol az emberek a 
legpontosabb információt kap-
hatják minden egészségügyet 
érintő kérdésben. Az internetet 
elárasztja mindenféle informá-
ció, ami becsapással végződhet. 
Föl kell, hogy villanjon az em-
berekben egy lámpa, hogy ami 
nagyon jónak tűnik, nem biztos, 
hogy igaz és erről a legkönnyeb-
ben a patikában tud tájékozta-
tást kapni. Bárkinek könnyedén 
hozzáférhető, és ennek alapján 
indítottuk el az egészségpreven-
ciós előadásokat 10 éve. Ennek 
már országos híre van, kaptunk 
elismeréseket is a munkánkról. 
Hogy ne csak az egészségről és 
a betegségről szóljanak az előa-
dások, szerveztünk kulturális 
programokat, színházi előadá-
sokat és kis karácsonyi összejö-
vetelt is tartottunk három helyi 
vállalkozó, virágkötő, szakács és 
cukrász részvételével.

Mivel azt tapasztaltam, hogy 
nagyon fontos az egészségneve-
lés, a prevenció, de jobban kell 
erősíteni a közösséget, idén any-
nyiban változtattunk, hogy szer-
veztünk egy programsorozatot 
Gyalogolni királyság címmel. A 
túrázásunk majd ősszel folyta-

tódik.
A 2015 őszén indult rendez-

vénysorozatnak miért éppen a 
Psyché (Pszihé) címet adták?

Az egészségügyi ismeretter-
jesztésen, tájékoztatáson túl 
egy lazább, szorosabb közösség 
kialakítása volt a másik célki-
tűzés a Király Női Klub elneve-
zéssel. A Psyché tulajdonképpen 
a klub névjegye. Neve az ókori 
görög mitológia szövevényes 
és mesés történeteiben tűnik 
fel először: egy király legki-
sebb lánya, aki halandó létére 
olyan szép, hogy Aphrodité, a 
szépség örök istennője örjöngő 
féltékenységében fiát, Ámort, 
a Szerelmet bízza meg: döntse 
romlásba az emberi vetélytársat, 
de Ámor végül beleszeret Psy-
chébe. Egészségmegőrző soro-
zatunknak azért adtuk a Psyché 
összefoglaló címet, hogy a női 
lélek és test időtlen szépségét, 
egészségét ebben a formában is 
hirdethessük és őrizhessük. Ép 
testben ép a lélek, ezért soroza-
tunkkal lehetőséget szeretnénk 

adni arra, hogy testi problémá-
inkról, testünk sokféle bajairól 
beszélhessünk és szakemberek 
segítségével választ kaphassunk 
kérdéseinkre kötetlen és szemé-
lyes formában. Psyché alakja az 
ókortól fogva összeforrt a női lé-
lek és test időtlen szépségének 
megjelenítésével, s ezt az ideát 
ez a kezdeményezés is igyeke-
zett hirdetni és megőrizni.

A rendezvények tematikái 
három területre oszthatók fel: 
egészségmegőrzés, egészség-
ügyi ismeretterjesztés minden 
korosztálynak, kulturális prog-
ramok és olyan Nagykanizsán 
és környékén működő vagy a 
városhoz kötődő vállalkozások, 
kezdeményezések bemutatása, 
amelyeknek női vezetője van.

Egy újabb nagy lépés a „király-
ság” Alapítvány megalapítása 
volt, mely hivatalos szervezeti 
hátteret nyújt célkitűzéseink-
nek, megkoronázta az egész ez 
irányú törekvésünket.

Az alapítvány főbb céljai: Az 
egészség- és környezettudatos-

ság értékeinek képviselete, a 
környezettudatosságra nevelés, 
a természeti környezet védelme, 
ápolása, fejlesztése és az ehhez 
kapcsolódó programokban való 
részvétel. A lakosság egész-
ségügyi ismereteinek bővítése, 
egészségügyi szemléletformá-
lás minden korosztály számára.

A közösségért tevékenykedők 
támogatása, a kiemelkedő telje-
sítmények elismerése mindazon 
területeken, ahol a közösség 
érdekében munkát végzők kitar-
tása és elhivatottsága nem kap 
kellő figyelmet és elismerést. 
Alapítottunk egy díjat is, a „ki-
rályság” Díjat. Verebélyi Diána 
kisplasztikáját, melyet minden 
év decemberében adunk át. A 
„királyság” Alapítvány 2023. évi 
díjazottja volt a Dr. Mező Ferenc 
Gimnázium védőnője és egy ta-
nára, 2024-ben pedig a Kanizsai 
Dorottya Kórház anesztezioló-
gus, intenzív therápiás szakorvo-
sát díjaztuk.

BAKONYI Erzsébet



ÁSÓ, KAPA, GEREBLYE 140.

SKORPIÓ (10.24-11.22):  A mellébeszélés helyett célravezetőbb lenne, ha őszintén elmondaná a társának, hogy mit érez iránta. Ne siesse el a választ, de ne is fogja 
vissza magát, mert ez senkinek sem jó.
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A TERMÉSZET ÖLELÉSÉBEN 
A VÁROS HATÁRÁBAN
Kellett egy birtok, egy kis terület, ahol gazdálkodhatunk, 
ahová nem szűrődik be a város zaja – így kezdődött Klepá-
csék kisfakosi története. A Damjanich utcában több évtizede 
művelik, gondozzák, csinosítják a kis birodalmukat, munká-
juk eredménye pedig ellátja a családot.

MEZŐGAZDASÁG

A kisfakosi birtokot művelő 
házaspárnak – mint általában 
lenni szokott – gyerekkori kö-
tődése van a földhöz. Egyikük  
Paton, másikuk Sandon született, 
és úgymond belenőttek a kerti 
munkákba. Aztán az élet úgy 
hozta, városiak lettek, már a 70-
es évektől Nagykanizsán élnek, 
de szükségük volt egy helyre, egy 
birtokra, ahol gazdálkodhatnak. 
A családfő ismeretségének, mun-
katársaknak köszönhetően talál-
tak rá a Damjanich utcában lévő 
telekre 1981-ben. – Építkezni ’82-
ben kezdtünk, kalákában. Akkor 
még működött az, hogy besegí-
tenek az ismerősök, a rokonok. 
Ahogy a pénzünk engedte, úgy 
alakítottuk a kis házat, a terüle-
tet. A szabadidőnkben mindig 
kint voltunk a gyerekekkel is, és 
azóta szinte minden hétvégénket 
itt töltjük – mesélte a házaspár.

Ahogy elvetjük a magokat, 
megkezdjük a kerti munkát, 
végig is kísérjük a növényeink 
növekedését, de a férjem télen 
is kijár, hiszen a veteményes, a 
gyümölcsfák mellett van egy kis 
szőlőnk is. Nem túl nagy, 120 
tőke. Van benne csemegeszőlő 
is, de az uram borászkodik, ezért 
persze télen is kijár, hiszen van 
tennivaló a borral. Egyszer azt 
mondta, ha a vörösborával eléri 
az aranyérmet, abbahagyja… de 
persze nem hagyta magára a sző-
lőt. 2019-ben a vidék bora címet 
nyerte el a versenyen – mondta 

el Klepácsné Margit. És igen, a 
szőlő valóban a házigazda biro-
dalma, több fajtát nevel a terü-
leten, megtalálható a Zweigelt, a 
Kékfrankos, a Cserszegi fűszeres, 
a Zenit. Mellette a gyümölcsfák 
sorakoznak, alma, körte barack, 
ami kell a családnak. Bár a terü-
letük kissé fagyzúgos, de nem 
sikerült mindent elvinnie az idei 
szeszélyes időjárásnak. Megtize-
delte ugyan a fagy a termést, de 
maradt rajtuk még elég – ahogy 
mutatta is a házaspár.

De ugorjunk egy kicsit vissza 
a veteményesre. – Az első cukor-
borsót már március elején elrak-
tam. Ott nem szántják a földet, 
a férjem megásta, ott korábban 
tudok vetni. Szóval ez a borsó 
már hüvelyes, de tettem ide még 
hagymát, hogy legyen korán új-
hagymánk, aztán saláta, kapor 
is volt, ezek az elsők. Majd ápri-
lis 10-e körül, amikor megjárta a 
traktoros a földet, akkor raktuk el 
a következő turnust. Oda is került 
cukorborsó, zöldség, sárgarépa, 
hagyma, krumpli, cékla, zöld-
bab, puhabab. Így mindenünk 
megvan, télre is – mondta el a 
gazdasszony.

És ami az érdekesség, a zöld-
ség, a sárgarépa és az uborka 
vetésének a technikája – ami 
kicsit tudományos alapon van – 
mesélte el Klepács István. – Az 
ágyás először fel van púpozva. 
Utána kell kihúzni a sort, majd 
megdöngölni a földet, tömöríte-

ni és öntözni. Arra teszünk virág-
földet, ami melegíti az ágyást. 
Szintén jön a döngölés, öntözés, 
így tesszük rá a magot. Virágföld-
del takarjuk be, hogy melegítse. 
A magot pedig búzadarával ke-
verjük be, úgy vetjük el. Régen 
homokkal szokták. És meg lehet 
nézni, gyönyörűen kikelt a zöld-
ség, a sárgarépa. De az uborkát is 
ugyanezzel a módszerrel vetjük – 
kicsit időigényesebb, de megéri. 
Azt szokták mondani, ha szép a 
magágy, szép a vetés – fogalma-

fotók: Bakonyi Erzsébet

zott a családfő.
Beszélgetésünk végén – mint 

mindig – rákérdeztünk az után-
pótlás helyzetére is. Klepácsék 
gyermekei dolgoznak, az egyikük 
Zalaegerszegen, másikuk Német-
országban keresi a kenyerét. De 
az a tapasztalatuk, ez a dolog kor-
függő… lehet, hogy most nincs 
idő, de 50 év felett mindenki 
vágyik arra, hogy meneküljön a 
panelból…

VINCZE Adél



NYILAS (11.23-12.21): A hétvégéket, a vasárnapokat ne a semmittevéssel töltse el. Tervezzen magának közös programot a barátaival, s mindjárt jobban fogja érezni 
magát a bőrében. 
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A DÉL-ZALAI LABDARÚGÁSNAK  
IS HŰ LENYOMATA

A hévízi városháza (többek 
között) első emeleti „díszfala” 
mostantól igencsak reprezenta-
tív módon képezi le a dél-zalai 
labdarúgás életét (is), hiszen a 
Zalai mezbirodalom című kiállí-
tás Nagykanizsa városa mellett a 
környékünk futballcsapatainak is 
széleskörű lenyomata – a klubok 
dresszein keresztül.

A múlt pénteken ünnepélyes 
keretek mellett megnyitott be-
mutató egy komoly szeglete 
öleli fel Dél-Zala korábbi, vala-
mint jelenleg is működő labda-
rúgó-egyesületeit, működésük 
lenyomata végett pedig számos 
prominens futballszemélyisé-
günk is meghívót kapott a jeles 
alkalom apropóján.

Az ötletgazdák között a sajtó 
területéről kollégáinkat, Csillag 
Pétert, valamint Bóbics Lászlót is 
üdvözölhettük, mellettük pedig a 
zalai labdarúgás számos esetben 
feledésbe merült szintereinek 
„felélesztésében” főszerepet 
játszó Hegedüs Enikő és Szabó 
Zoltán is nagy büszkeséggel 
mutathatta be az egyedi, immár 
háromszáznál is több darabot 
számláló mezkollekciót Naszádos 
Péter, Hévíz város polgármeste-
rének társaságában.

A fenkölt szavak után viszont 
egyszerűen csak maradjunk any-
nyiban: ami biztos, a futball iránt 
rajongóknak egy valóságos kin-
csestár nyílt meg – a kollekciót 
szemrevételezvén.

POLGÁR László

KREZNÁR A 
LEGEREDMÉNYESEBBJÜK

Zalakaroson az elmúlt hétvé-
gén az U12-es leány-kosárlabda-
bajnokság B döntőjét rendezték, 
melyen a házigazda a Kanizsa 
Diákkosárlabda Klub volt, a ven-
dégcsapatok pedig az ország lé-
nyegében valamennyi részéről 
képviseltették magukat.

A háromnapos torna győztese, 
vagyis a bajnoki szezon 9. helyét 

az NKA Pécs U12 A együttese sze-
rezte meg, míg a KöLöKös Lányok 
A a 10., a Dávid Kornél KA Pandák 
pedig a 11. helyen zártak. A KDKK 
következett utánuk a sorban, s 
mint azt edzőjüktől, Kovács Mag-
dolnától megtudtuk, legponterő-
sebb játekosukként Kreznár Doroti 
zárt a hétvége során.

POLGÁR László

ÉRMESEK EGYEDTŐL PFEIFERIG
Sorra rendezik a különböző bir-

kózó korosztályok országos baj-
nokságait. Mindezektől némileg 
ugyan „eltért”, de a kanizsai klub 
sportolói az egyetemi és főiskolai 
országos bajnokságon is bizonyí-
tottak.

Az utóbbi sportprogramnál 
maradva, a KBSE-től, egyben 
oktatási intézményüket képvi-
selve a nőknél 53 kg-ban Egyed 
Zsanett (SE) első lett, míg Nemes 
Benjamin (MTSE) a 125 kg-osok 
között kötöttfogásban 3., szabad-
fogásban 2. lett, Kalmár Benedek 
(PTE) pedig két negyedik helye-
zést gyűjtött be.

Pesterzsébeten Egyed már a 
női országos bajnokság kereté-
ben léphetett szőnyegre az 50 
kg-osok mezőnyében. A Kanizsai 
Birkózó SE sportolója mindhárom 
párharcát érett, taktikus verseny-
zéssel nyerte meg, mellyel arany-
érmet szerzett a 2025-ös ob-n.

Pfeifer Vilmos Püspökladány-
ban az U13-as tehetségek sza-
badfogású országosán bizonyít-
hatott – 50 kg-ban. Öt, sikerrel 
vett mérkőzése után csupán a 
fináléban szenvedett vereséget, 

ezzel a legjobban szereplő KB-
SE-növendék lett az erőpróbán.

POLGÁR László

fotók: facebook/KBSE

fotók: Polgár László

Mákos, Simi és Csóri, vagyis Horváth Ferenc (balról), Simon István és Csordás 
László Kiskanizsához való kötödésüket „demonstrálták” a hévízi városházán

Lánczos Attila, az FC Nagykanizsa 
ügyvezetője büszkén mutathat-
ta gyermekkora településének, 

Fityeháznak a focidresszét

A nagykanizsai futball egyik moder-
nkori legendája, Kepe Tibor (balról) 
a meztárlat ötletgazdájával, a zalai 

sportújságíró Bóbics Lászlóval

Az évtizeden át bíráskodó nagykani-
zsai Fábián Sándor Szöllősi György 

Nemzeti Sport-főszerkesztő (balról), 
valamint Sipos Jenő MLSZ-szó-

vivő elismerését fogadhatta

fotó: Polgár László

A legfiatalabb leánykosarasok küzdelmei is évről évre nagy csa-
tározásokat hoznak Zalakaroson – így volt ez legutóbb is

Egyed Zsanett és Nemes Benjamin  
is gyűjtögette tovább 

éremkollekcióját 
a kanizsai birkózóknál

Pfeifer Vilmos az U13-as  
szabadfogású 50 kg-ban  

szerzett ezüstérmet az ob-n



BAK (12.22-01.20): A párkapcsolatában egyre inkább előtérbe kerülhetnek az anyagiak, a pénz kérdése. Ha ön is jobban kiveszi a részét a kiadásokból, és egy kicsit 
spórol, elkerülhetik a fölösleges vitákat.
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VASÁRNAP OSZTÁLYOZÓ KANIZSÁN: A KARCAG AZ ELLENFÉL

A kanizsai labdarúgóknak Csörgő 
Raul a gárdából mindenképp is-
merős lehet, hiszen a szezon első 
részében a játékos a dél-zalai vá-
ros gárdájában is megfordult.

S ha már a Nagykanizsa, a tör-
téneti hűség kedvéért jegyezzük 
le, hogy Gabala Krisztián gárdá-
ja a saját csoportjában 74 pon-
tot zsebelt be aranyérmesként, 
mindezt 73-24-es szerzett-kapott 
gólmutatóval megfejelve, az 

Iváncsa KSE-t lekörözve.
Végezetül hogy a semleges 

sarokból az FC Nagykanizsa 
ellenfeléről egy szakmai véle-
ményt is meghallgassunk, Sallói 
Istvánt, a ZTE FC sportigazgatóját 
kérdeztük. (Mint az talán ismert, 
az NB I-es Zete a szezon során a 
MOL Magyar Kupában futott ösz-
sze a Karcaggal, s a nagykunsági 
helyszínen 2-1-re győzött még 
februárban a Zalaegerszeg.) – A 

Nos, a kedd délelőtt aztán 
elérkezett, az FC Nagykani-
zsa labdarúgói pedig az NB III 
Észak-keleti ligájának bajnokával, 
a Karcagi SE-vel mérkőzhetnek. 
Az osztályozó első mérkőzését a 
nagykanizsai Olajbányász-stadi-
onban rendezik vasárnap 17.30 
órától. A száraz tények mellett 
aligha tévedünk nagyot, ha leír-
juk, minden bizonnyal többezres 
létszámú publikum lesz ismét 
kíváncsi labdarúgó-mérkőzésre 
a Bányász-pályán. Jegyezzük fel, 
hogy a visszavágóra egy héttel 
később, a karcagi Liget úti Sport-
centrumban kerülhet sor.

A karcagiakról, amit tudni ér-
demes, a kanizsaiak szakvezető-
jénél, Gabala Krisztiánnál (1976) 
a valamivel idősebb generációt 
képviseli Varga Attila vezetőedző 
a maga 55 eszendejével, s csapa-
ta az 1945-ben alapított kék-fehér 
klubért futballozik. A szezonbeli 
csoportjukat a Karcagi SE 70 pon-
tot gyűjtve, emellett 66-25-ös 
gólkülönbséggel nyerte meg, a 
DEAC-ot három egységgel meg-
előzve. A góllövőlistát górcső alá 
véve játékoskeretéből Székely 
Dávid 14, míg Girsik Áron-Róbert 
12 találattal végzett az élmezőny-
ben, legalábbis az első tíz között. 

fotó: Polgár László

A labdarúgó NB III Dél-nyugati csoportját végül remek szezonbeli sorozattal megnyerő FC Nagykanizsa háza táján is lázas várako-
zás előzte meg a futball NB II-ért vívandó osztályozós párharcok sorsolását.

kupameccsünk alapján azt mond-
hatom, egy nagyon szervezett 
csapat volt a karcagi, jó edzővel, 
melyet mérkőzés alatti taktikai 
húzásaival csak még inkább alá-
támasztott – fogalmazott Sallai. 
– Egy biztos, nehezen nyertünk 
ott, ugyanakkor hadd jegyezzem 
meg, szurkolunk Zala vármegye 
másik NB-s csapatának, hogy a 
következő idényben már a máso-
dosztályban szerepelhessen.

POLGÁR László

MÉG TART AZ OSZTÁLYOZÓS SOROZAT
Az FC Nagykanizsa női NB II-es futsalegyüttese nagy szériát 
futva végül megnyerte a Nyugati csoport küzdelmeit, s így vár-
hatta a bajnokság osztályozós szakaszát, mely először helyosz-
tós jelleget öltött a keleti első Gyulai Amazonokkal – a második 
vonal bajnoki címéért.

A kanizsaiak hazai környezet-
ben, mintegy 150 néző előtt 
mérkőzhettek az első felvonás 
során, melyet a Gyula nyert meg 
8-6-ra, ezzel ők várhatták előny-
nyel a visszavágót. A két gól a 
futsalban nem ledolgozhatatlan 
különbség, ebből összesítésben 
egyet le is faragott Domján Pé-
ter csapata. A Békés vármegyei 
helyszínen ugyanis Domján-Kö-
röcz Biankáék győztek 4-3-ra (a 
triplázó Bianka mellett Sipőcz 
Kamilla köszönt be az FCN ré-

széről a hazaiaknak). Ezzel az 
"össz-NB II" küzdelmeiben a 
Kanizsa a második helyen zárt, 
nem lesz azonban ezzel még 
vége a történéseknek, mivel az 
NB I 7. helyezett együttesével, a 
DVTK-Vénusszal szemben követ-
kezhet egy újabb párharc a hazai 
legfelső pontvadászat tagságá-
ért. Lapzártánkig egyelőre csak 
a mérkőzések dátumai ismertek, 
így az első csörtét vívják a dél-za-
lai városban, június 7-én, a pon-
tos, órára lebontás később kerül 

kijelölésre. A visszavágót június 
14-én, szintén szombati napon 

vívhatják Miskolcon.
POLGÁR László

Szabó Zsuzsannára (képünkön) és csapattársaira vár 
még egy miskolci túra is a női futsal szezonban



VÍZÖNTŐ (01.21-02.19):  Bízzon az ösztöneiben, és alakítsa ennek megfelelően a programjait. Ha nagyobb hangsúlyt fektet a partnerkapcsolatára, a harmónia újra 
belengi otthonát. 
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A 2025. május 14-i 
számunkban megjelent 

rejtvény megfejtése:

TEHETSÉG, SZORGALOM 
ÉS SZERENCSE, A LEHET-
SÉGES SIKER RECEPTJE.

KÖVETKEZŐ
VÉRADÁSOK

2025.06.03. kedd 
13:00-17:00  

Vöröskereszt Nagykanizsa 
Sugár út 28.  

 

A megjelenítést ezúton is köszönjük!
Véradásaink időpontját megtalálják a 

Kanizsa TV Lapozójában is!

A véradás mindenki  
számára nyitott.

Polgármesteri fogadónap
Horváth Jácint, Nagykanizsa polgármestere fogadónapot tart 2025. 
június 4-én (szerda) 8 órától 11 óráig a Polgármesteri Hivatal I. emeleti 
tárgyalójában (Erzsébet tér 7.).

Alpolgármesteri fogadónap
Dr. Fodor Csaba, Nagykanizsa alpolgármestere fogadónapot tart 2025. 
június 11-én (szerda) 9 órától 12 óráig a Polgármesteri Hivatal I. emeleti 
tárgyalójában (Erzsébet tér 7.).

Dr. Tóth-Bagó Mónika, Nagykanizsa alpolgármestere fogadónapot tart 
2025. június 25-én (szerda) 9 órától 12 óráig a Polgármesteri Hivatal I. 
emeleti tárgyalójában (Erzsébet tér 7.). 

Képviselői fogadóóra
Balogh László, a 2. számú egyéni választókerület önkormányzati 
képviselőjének elérhetősége: +36 30 204-0865, 
balogh.laszlo@nagykanizsa.hu

Bedő György önkormányzati képviselő fogadóórát tart 2025. június 
3-án (kedd) 17:00-18:00-ig a Hevesi Sándor Általános Iskolában.

Berta Krisztián, a 3. számú egyéni választókerület önkormányzati 
képviselőjének elérhetősége: +36 30 163-7863, 
berta.krisztian.nagykanizsa@gmail.com

Bodó László önkormányzati képviselő, városüzemeltetési és 
közbiztonsági tanácsnok 2025. június 3-án (kedd) 16:00-17:30-ig 
fogadóórát tart a Polgármesteri Hivatal I. emeleti tárgyalójában. Kontakt: 
+36 20 424-0333, bodo.laszlo@nagykanizsa.hu

Dénes Sándor, a 10. számú egyéni választókerület önkormányzati 
képviselője fogadóórát tart 2025. június 5-én (csütörtök) 17:00-18:00-ig 
a Móricz Zsigmond Művelődési Házban.

Dr. Schauta Marcell, a 7. számú egyéni választókerület önkormányzati 
képviselője fogadóórát tart 2025. június 4-én (szerda) 17:00-18:00-ig a 
Hevesi Sándor Általános Iskolában.

Gábris Jácint, az 1. számú egyéni választókerület önkormányzati 
képviselőjének elérhetősége: gabris.jacint@gmail.com vagy FaceBook/
Messenger platformon „Gábris Jácint”

Gondi Zoltán, a 9. számú egyéni választókerület önkormányzati 
képviselője fogadóórát tart 2025. június 2-án (hétfő) 18:00-19:00-ig a 
bajcsai művelődési házban. Online kontakt: gondizoltan67@gmail.com

Hokker Tibor önkormányzati képviselő 2025. június 2-án (hétfő) 16:30-
17:30-ig fogadóórát tart a Polgármesteri Hivatal I. emeleti tárgyalójában.
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HALAK (02.20-03.20): A pénzügyi nehézségek a közelmúltban egy kissé próbára tették az idegrendszerét. Éppen ezért minél előbb menjen el nyaralni és verje ki 
a negatív gondolatokat a fejéből.

2025.05.28. 15REJTVÉNY

További híreinket megtalálják a
www.kanizsamediahaz.hu
oldalon.

A Nagykanizsa Vagyongazdálkodási és Szolgáltató Zrt. a 3/2003. (I.29.) számú önkormányzati
rendelet előírásai szerint nyílt versenytárgyalást hirdet az alábbi nem lakás helyiségek
bérbeadására 5 év határozott idő vonatkozásában:

FELHÍVÁS

Kazanlak Krt. 1. garázs 14 m2 
megtekintés 2025.06.02. 10:00
versenytárgyalás ideje: 2025.06.05. 8:00-8:15 

Városkapu Krt. 16. garázs 18m2
megtekintés 2025.06.02. 10:30
versenytárgyalás ideje: 2025.06.05. 8:15-8:30

Városkapu Krt. 16. garázs 18m2
megtekintés előre egyeztetett időpontban
versenytárgyalás ideje: 2025.06.06. 9:00-9:15

Péterfai u. 37. 3 db garázs 22 m2
megtekintés 2025.06.05. 11:00-11:30
versenytárgyalás ideje: 2025.06.11. 8:00-8:45

Tripammer u. 3509 hrsz. 6 db garázs 18 m2
megtekintés 2025.06.05. 13:00-14:00
versenytárgyalás ideje: 2025.06.11. 10:00-11:30

Részletekért kérjük keresse fel honlapunkat: www.nkvg.hu Versenytárgyalási felhívások és közbeszerzés 
Telefonos elérhetőségünk: 30/153-7607
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KUKORICAMÁLÉ, EPERLEVES ÉS CITROMOS KUGLÓF KISKANIZSÁRÓL

Stampf Bernadett a nagyma-
májától és édesanyjától tanult 
meg főzni vidéki környezetben, 
Rédicsen, már egészen fiatalon. 
Mind a ketten kiváló szakácsok.

ELKÉSZÍTÉSE:
A hozzávalókat tálban faka-

nállal elkeverjük és kizsírozott, 
lisztezett kb. 25x35 cm méretű 
tepsibe öntjük. Tetejére lekvárt 
csöpögtetünk, majd 180 fokon 
aranybarnára sütjük. Ha kihűlt, 
megszórjuk porcukorral. 

HIDEG, FŐZÉS NÉLKÜLI 
EPERLEVES HOZZÁVALÓI:
2,5 dl édes tejszín, 1 teáskanál 
őrölt szegfűszeg, 1 liter rostos 
eperlé, 1 főzés nélküli Aranka 
puncspudingpor, kb. 20 szem 
friss eper. 

ELKÉSZÍTÉSE:
A tejszínt, a pudingport és a 

szegfűszeget kézi habverővel 
csomómentesre keverjük, majd 
kevergetés közben fokozato-
san hozzáöntjük a rostos levet. 
Az epreket négy felé vágjuk és 
óvatosan a lébe keverjük. Hűtve 
tálaljuk. 

A CITROMOS KUGLÓF  
HOZZÁVALÓI:
18 dkg liszt, 18 dkg cukor, 1 sütő-
por, 1 dl víz, 1 dl étolaj, 1 citrom 
leve. 

ELKÉSZÍTÉSE:
Az alapanyagokat fakanállal 

A KUKORICAMÁLÉ  
HOZZÁVALÓI: 
2 bögre kukoricadara, 1 bögre 
liszt, 1 bögre tej, 1 bögre étolaj, 2 
egész tojás, 1 sütőpor, 1 vaníliás 
cukor, csipet só, 4-5 kanál kris-
tálycukor, 4-5 reszelt alma. 

vagy szilikonos lapáttal összeke-
verjük, kivajazott kuglófsütőbe 
öntjük és 180 fokra állított sü-
tőben megsütjük. Ha megsült, 
hagyjuk kihűlni, majd óvatosan 
a kuglófsütő belső oldalainál a 
tésztát meglazítva kiöntjük. Lek-
várral tálaljuk. 

BAKONYI Erzsébet

VOKSH 
OKTATÁSI 
KFT
Nagykanizsa, Ady Endre utca 30.
tel. 06-30-491-7051 
/ny.sz. E-000883/2014/ 

Hamarosan itt a nyári szünet, most több szabad időd marad!

Gyere el hozzánk is iratkozz be tantermi kedvezményes 
személyautó KRESZ elméleti tanfolyamunkra.

Várható kezdés: 2025. június 12. (csütörtök) 16.00 óra!

Siess ne maradj le róla.

Jelentkezési határidő: június 10. (kedd)

+36304917051        beke.ivett@voksh.hu.

mailto:beke.ivett@voksh.hu

